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Bydlíme kousínek za OkoÅ™í a kaÅ¾dou chvíli se tam nÄ›co koná, historická bitva o hrad OkoÅ™, rytíÅ™ské souboje, rÅ¯zná
setkání a festivaly keltské muziky. Letos to byla "OkoÅ™ se &scaron;Å¥ávou". Vzhledem k tomu, Å¾e tam mÄ›l pÅ™ijet
manÅ¾elÅ¯v krajan z BretanÄ›, Alan Stivell, bylo jiÅ¾ pÅ™edem dané, Å¾e tam rozhodnÄ› scházet nebudeme. 
           U nás zní nejen muzika Alana Stivella, ale keltská muzika vÅ¯bec -  stále celým domem ... a je to prostÄ› nádhera.
ÄŒtyÅ™ia&scaron;edesátiletý Alan Stivell - vlastním jménem Alan Cochevelou - spojuje "Kelty v&scaron;ech zemí" a ctitele
world music bez rozdílu vyznání. PrávÄ› on oÅ¾ivil v &scaron;edesátých letech minulého století bretonskou tradiÄ•ní hudbu a
postupem let jí kÅ™íÅ¾il se v&scaron;emi hudebními styly, které mu pÅ™i&scaron;ly pod ruku.       Jeho postavení ve svÄ›tÄ› etnické
hudby je výsostné a nezpochybnitelné. Stivell si udÄ›lal jméno na poÄ•átku sedmdesátých let, kdy na albech Reflets Ä•i 2LP
Renaissance de la harp celtique pÅ™edstavil svou vizi bretaÅˆské lidové hudby v kontextu 20. století. V roce 1972 se spojil s
rockovými hudebníky a poprvé fúzoval hudbu své otÄ•iny s bigbítem. Výsledek, nejlépe zaznamenaný na Å¾ivém albu z
triumfálních koncertÅ¯ v paÅ™íÅ¾ské Olympii, má pro folkrock bez pÅ™ehánÄ›ní stejný význam jako vrcholná alba Fairport
Convention.        KÅ™íÅ¾ení "rodné hudby" s dal&scaron;ími hudebními styly zÅ¯stalo Alanovi vlastní i nadále. V devadesátých
letech se takhle vypravil vstÅ™íc tehdy expandující taneÄ•ní hudbÄ›. MoÅ¾ná otrávil nÄ›které staromilce, podchytil ale
dal&scaron;í generace - a pÅ™edznamenal to, s Ä•ím pak pÅ™icházeli Afro-Celt Sound System a dal&scaron;í hudební
&bdquo;miÄ•urinci".      Na OkoÅ™i hrál Alan se skupinou ÄŒeské srdce v Ä•ele se zakladatelem skupiny Michalem
&Scaron;enbauerem, úÅ¾asnÄ› milým Ä•lovÄ›kem s dlouhými vlasy; vypadal trochu jako Mel Gibson ve filmu StateÄ•né srdce.
Zásadním mezníkem v Å¾ivotÄ› této kapely bylo seznámení s Alanem Stivellem, francouzským multiinstrumentalistou, který
se proslavil hlavnÄ› hrou na keltskou harfu. ÄŒeské srdce spoleÄ•nÄ› se Stivellem vystoupilo v praÅ¾ské LucernÄ› s programem
"Keltské vánoce". Následovala dal&scaron;í hudební spolupráce se Stivellem v nahrávacím studiu, kde vzniklo druhé
album ÄŒeského srdce - "Srdce z Avalonu". Následovaly dal&scaron;í koncerty a práce na nové desce. Ta vy&scaron;la
v roce 1998 pod názvem "OheÅˆ, voda, vzduch".               Byla jsem opravdu okouzlená naprostým souznÄ›ním hudby Ä•eské
skupiny a bretonského zpÄ›váka a harfisty, byl to úÅ¾asný a nezapomenutelný záÅ¾itek.       UÅ¾ jen ta atmosféra na OkoÅ™i. Od
14 hod. odpoledne se tam scházeli lidé a vyvakovávali na kopeÄ•ku pod hradem a rozkládali si deky a spacáky, nÄ›kteÅ™í
i stany, opalovali se, procházeli rÅ¯znými stánky s obÄ•erstvením a jinými a druÅ¾ili se navzájem.       Do toho v&scaron;eho
znÄ›la pÅ™íjemná hudba, poÄ•así bylo prostÄ› nádherné, obloha blankytnÄ› modrá bez mráÄ•ku a sluníÄ•ko pÄ›knÄ› hÅ™álo. My
jsme dorazili ponÄ›kud pozdÄ›ji, protoÅ¾e se zaÄ•alo s partou pozvaných pÅ™átel u nás grilováním na zahradÄ› a pak hurá -
posilnÄ›ni grilovanými rybami, chlazeným pitím, salátem z celeru a doma dopeÄ•enými bagetkami (a samozÅ™ejmÄ› nechybÄ›l ani
desert s kafíÄ•kem, Åˆam).        ManÅ¾el vytáhl a nesl sebou dvÄ› velké bretonské vlajky, jednu historickou - pÅ¯vodní bílou s Ä•erným
kÅ™íÅ¾em a druhou souÄ•asnou, Ä•ernobílou; a &scaron;lo se...               Hned pÅ™i vstupu jsme se potkali s Michalem
&Scaron;enbauerem, jsme pÅ¯vodnÄ› z jedné vesnice, moje dÄ›ti a manÅ¾el se s ním vítali jako staÅ™í známí. Zaujmuli jsme téÅ¾
dobrou pozici a vyvakovali kousek od stánku s pivem, na doslech a dohled hudby a mÄ›li perfektní rozhled po okolí. S
bretonskými vlajkami na zádech jsme docela budili pozornost. Najednou se v okolí téÅ¾ zaÄ•aly vztyÄ•ovat dal&scaron;í
bretonské vlajky rÅ¯zných velikostí, manÅ¾el je v&scaron;echny hned hbitÄ› obÄ›hl, aby vÄ›dÄ›l. No - jestli chlapi nejsou zvÄ›daví,
tak mÅ¯j manÅ¾el je extrémnÄ› a navíc je je&scaron;tÄ› stra&scaron;nÄ› spoleÄ•enskej a upovídanej, je ho v&scaron;ude víc neÅ¾
plno.         Najednou se v dálce zvedla bretonská vlajka snad dva metry na tÅ™i metry a je&scaron;tÄ› na pÄ›timetrovém bidle.
ManÅ¾el shledal na&scaron;e nedostatky (tím byla scházející bidla na vlajky) a odbÄ›hl nejdÅ™ív zjistit, kdo Å¾e to má
je&scaron;tÄ› vÄ›t&scaron;í vlajku neÅ¾ my a pak hned do kÅ™oví - s kamarádem vyrobit bidla.       Po té, co jsme je vztyÄ•ili, se u
nás zastavovali lidé a ptali se. co je to za vlajky a navíc se k nám zaÄ•ali pÅ™ibliÅ¾ovat dal&scaron;í a dal&scaron;í Bretonci s
vlajkami  - a tak jsme zaÄ•ali zakládat Bretonskou ambasádu.       Po pár pivech manÅ¾ela pasovali na pana ambasádora a
bylo moc veselo. No, a kde Å¾e bude ta ambasáda??? No pÅ™ece u nás na domeÄ•ku... leÄ• teÄ• nemÅ¯Å¾eme vyvÄ›sit
bretonskou vlajku a to bohuÅ¾el ani jednu, protoÅ¾e je máme obÄ› podepsané od Alana, který za námi pak pÅ™i&scaron;el po
koncertÄ›; je to velmi milý Ä•lovÄ›k.       Dostala jsem od nÄ›j Ä•tyÅ™i pusy; Å™íkala jsem si, Å¾e se alespoÅˆ 14 dní nebudu umývat, neboÅ¥
jsou to políbení opravdu vzácná, ale nÄ›jak se to zvrtlo, protoÅ¾e moje touha po hygienÄ› byla silnÄ›j&scaron;í neÅ¾ ta
sbÄ›ratelská.      Ale zpátky k vlajkám - jsou  tím pádem dÄ›snÄ› vzácné a nemohou opr&scaron;et. Tak snad aÅ¾ pozdÄ›ji, to
bude asi soused SváÄ•a (pan SvaÄ•ina) zírat, (on teÄ• jenom zírá, protoÅ¾e se mnou na&scaron;tÄ›stí nemluví, to musí být peklo v
Å™etÄ›zech, Å¾e se chudák nemÅ¯Å¾e zeptat, chi chi chi, to mu pÅ™eju).       Alana jsme pozvali na náv&scaron;tÄ›vu na&scaron;í
bretonské ambasády, ale byl tu jen na pár dní a nestíhal, tak prý snad pÅ™í&scaron;tÄ›. 
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